
P R O T O K Ó Ł  Nr XII/2013 
z obrad XLI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

z/s w Mszanowie  
 
 

Sesja odbyła się w dniu 27 listopada 2013 roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie i trwała do godz. 12:50. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz. 9:00 otworzył XLI Sesję Rady Gminy. 
Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji uczestniczą 
wszyscy radni. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- Skarbnik Gminy Ewa Śpiżewska 
- radca prawny Zbigniew Drzystek  
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska  
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło  
- Komendant Gminny OSP Janusz Łupaczewski 
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 2 do protokołu 
- przedstawiciele przedszkola „Pod Wierzbą” w Mszanowie 
- Maria Burzyńska były pracownik GOPS 
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XL Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2013r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2014r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów obliczenia 

podatku rolnego. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
12. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie utworzenia Gminnego Centrum 

Kultury Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie i nadania statutu.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie z/s w Mszanowie. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2013 rok. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z 

organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2014r. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Janusza 
Korczaka w Tylicach. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu  wynagradzania nauczycieli, 
przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz 
określającego tryb i kryteria przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w 
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szkołach prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielenia pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Nowe Miasto 
Lubawskie oraz upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Mszanowie. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zorganizowania wspólnej obsługi finansowej 
prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie placówek 
oświatowych. 

20. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie Statutu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębie Bratian. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębie Radomno.  

23. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od 
nieruchomości w ramach pomocy de minimis. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania w sprawach przyznania 
dodatku energetycznego. 

25. Analiza oświadczeń majątkowych  
a) pracowników 
b) radnych. 

26. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
27.Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Przebieg obrad: 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zaproponował uzupełnienie porządku obrad o następujące projekty 
uchwał: 
- jako pkt 23:  Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od 
nieruchomości w ramach pomocy de minimis. 
- jako pkt 24: Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania w sprawach przyznania 
dodatku energetycznego. 
 
Przedstawiciel przedszkola wnioskował o umożliwienie im przedstawienia sytuacji placówki. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że będzie taka możliwość w punkcie 6 – zapytania i 
wnioski.    
Innych zmian nie zgłoszono. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
Ad 3 
Sekretarzem obrad Sesji wybrano radną Barbarę Grzywacz. 
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z obrad XL Sesji. 
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Sekretarz obrad XL Sesji radna Mirosława Granica oświadczyła, iż zapoznała się z 
protokołem z poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnosi o jego 
przyjęcie.  

W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XL Sesji Rady Gminy. 

Ad 5  
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedłożył sprawozdanie z swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 24 
października do 27 listopada 2013 r. 
24.10.2013  
- Spotkał się z Panią Katarzyną Grzybowską w sprawie dofinansowania dla niepublicznego 
przedszkola „Pod Wierzbą”. 
29.10.2013  
- Wójt złożył gratulacje 12 parom z terenu naszej Gminy z okazji jubileuszu 50-lecia pożycia 
małżeńskiego i wręczył im z tej okazji medale. 
30.10.2013 
- W Tylicach spotkał się z mieszkańcami w sprawie omówienia dalszych losów szkoły. 
Wcześniej odbyło się spotkanie w Urzędzie Gminy z reprezentacją mieszkańców tej wsi 
wydelegowaną przez ogół zebrania wiosną bieżącego roku. Na obu spotkaniach 
przedstawiono stanowisko władz gminy dotyczące przeniesienia trzech oddziałów klasowych 
do nowo wybudowanej szkoły w Gwiździnach. Po wymianie argumentów każdej ze stron, 
mieszkańcy Tylic zdecydowali o przejęciu szkoły przez stowarzyszenie, aby nie dopuścić do 
jakiejkolwiek redukcji oddziałów klasowych.  
6.11.2013 
- Uczestniczył w posiedzeniach: Komisji Rolnictwa, Komisji Oświaty oraz we wspólnym 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy. 
7.11.2013 
- Spotkał się z przedstawicielami stowarzyszenia mającego prowadzić szkołę w Tylicach w 
celu omówienia przyszłości szkoły i zasad współpracy z Gminą.  
- Uczestniczył w konferencji zorganizowanej przez Gminę Kurzętnik pn. „Akademia Rynku 
Pracy, forum dialogu: samorząd - przedsiębiorcy". 
8.11.2013 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury reprezentował Wójta podczas VI Halowego Turnieju 
Piłki Nożnej Osób Niepełnosprawnych. 
- Spotkał się z Prezesem Banku Spółdzielczego Oddział w Nowym Mieście Lubawskim w 
sprawie możliwości uruchomienia placówki bankowej w budynku Urzędu. 
9.11.2013  
- Uczestniczył w obchodach 65–lecia działalności Koła Gospodyń Wiejskich w Skarlinie. 
10.11.2013  
- Wójt brał udział we Mszy św. podczas, której nastąpiło zaprzysiężenie nowych członków 
XXVI Chorągwi Zamku Bratian oraz w spotkaniu, na którym podsumowano VII Marsz na 
Grunwald. 
11.11.2013  
- Jako Gospodarz Gminy wziął udział w Święcie Niepodległości zorganizowanym, jak co 
roku, w tylickim lesie „Pod Trzema Dębami”. 
12.11.2013 
- Spotkał się z Panią Dyrektor Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Jamielniku i 
przedstawicielem firmy Aronet w sprawie budowy instalacji internetowej wewnątrz budynku 
szkoły. 

 
14.11.2013  
- Złożył życzenia 1 parze z Jamielnika z okazji jubileuszu 50-lecia pożycia małżeńskiego. 
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15.11.2013  
- Podpisał akt notarialny dotyczący przejęcia w formie darowizny pasa drogowego na 
poszerzenie istniejącej drogi gminnej w Pacółtowie - dz. nr 285/16 o pow. 0,0642 ha, 
19.11.2013  
- Spotkał się z przedstawicielami mediów w celu przedstawienia alternatywnego sposobu 
budowy dróg lokalnych, 
- Podczas spotkania z przedstawicielami Ochotniczych Straży Pożarnych omówił możliwości 
wymiany międzynarodowej młodzieży. 
22.11.2013  
- Uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego 
„Czyste Środowisko” w Ostródzie w celu omówienia kwestii związanych z zaopatrzeniem 
operatora w worki do selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. 
25.11.2013  
- Spotkał się z przedstawicielami społeczności niemieckiej z Chude oraz reprezentantami 
OSP z naszej Gminy w celu ustalenia możliwości podjęcia współpracy. 
26.11.2013  
- Uczestniczył we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy oraz w spotkaniu z Radą 
Pedagogiczną i przedstawicielami stowarzyszenia mającego prowadzić szkołę w Tylicach. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 

W okresie od 24.10.2013 r. do 27.11.2013 r. wykonano następujące prace związane z 
drogami: 
- zamontowano płoty przeciwśnieżne w Bratianie i Skarlinie, 
- zamontowano nową balustradę oraz pomalowano istniejące balustrady mostowe w 
miejscowości Kaczek, natomiast w miejscowości Pustki dokonano naprawy balustrady 
mostowej na rzece Radomce, 
- oznakowano przejście dla pieszych w Jamielniku, 
- nasadzono 612 sztuk drzew w następujących miejscowościach: Lekarty, Jamielnik, 
Gryźliny, Radomno, Gwiździny, Tylice i Skarlin,  
- wykoszono pobocza i wycięto zakrzaczenia w przy drogach gminnych: Lekarty - Biskupiec, 
Chrośle – Gryźliny, Mszanowo – Bratian,  
- przeprowadzono prace porządkowe wokół budynku Urzędu Gminy, na placu zabaw w 
Nawrze, na drodze gminnej, asfaltowej w Nowym Dworze Bratiańskim. Ponadto 
uporządkowano i wymalowano kotłownię budynku świetlicy i biblioteki w Gwiździnach, 
- oczyszczono kanalizację burzową w Nowym Dworze Bratiańskim, rów przydrożny w 
Chroślu, w Nawrze i w Kaczku, wyczyszczono przepust i udrożniono rów przydrożny przy 
Domu Dziecka w Pacółtowie,  
- w celu uporządkowania spraw własnościowych podpisano umowę z Parafią w Tylicach w 
sprawie nieodpłatnego udostępnienia gruntu pod przystanek autobusowy, 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec października br. było 725 
zarejestrowanych osób bezrobotnych, czyli o 14 osób więcej niż według stanu na koniec 
września br. 

Przeprowadzono procedurę zamówienia publicznego do 14 tys. euro na budowę linii 
kablowej oświetlenia drogowego w Gwiździnach II – ze względu na brak wystarczających 
środków, postępowanie unieważniono.  

Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 14 tys. euro na: 
- Zimowe utrzymanie dróg gminnych na terenie Gminy Nowe Miasto Lub. w sezonie 
zimowym 2013-2014, 
- Dostawę energii elektrycznej na potrzeby Gminy Nowe Miasto Lubawskie i jej jednostek 
organizacyjnych, 
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Do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w dniu 31.10.2013 
r. złożono wniosek o dofinansowanie zadania „Opracowanie planu gospodarki niskoemisyjnej 
dla obszaru obejmującego teren gminy Nowe Miasto Lubawskie”. Planowany koszt zadania 
54.010,00 (wartość dofinansowania: 45.908,50 zł). 

W dniach 15 i 18 listopada br. pracownicy Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego przeprowadzili kontrolę projektu „Budowa kanalizacji sanitarnej 
tłoczno – grawitacyjnej z przepompowniami P1 i P2 oraz przyłączami we wsi Bratian”. 
Kontroli poddano także projekt pn.  „Rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości  
Gwiździny”. W wyniku kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości. 

W dniach od 23 do 25 października br. odbyła się kontrola z Warmińsko-Mazurskiego 
Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie przeprowadził kontrolę Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w zakresie realizacji zadań dotyczących przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. 
Aktualnie czekamy na protokół z kontroli oraz wystąpienie pokontrolne. 

W dniach od 14 października do 12 listopada br. Zakład Ubezpieczeń Społecznych w 
Elblągu przeprowadził kontrolę Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Kontrola wykazała 
brak wyrejestrowań z ubezpieczenia zdrowotnego osób zatrudnionych na umowy zlecenie w 
okresie wakacji (osób prowadzących zajęcia w świetlicach opiekuńczo-wychowawczych). 
Powodem nieprawidłowości był błąd w konstrukcji umów. W kilku przypadkach nie 
wykazywano w raportach ZUS RSA wysokości wypłaconych wynagrodzeń za czas 
niezdolności do pracy z powodu choroby. W kilku przypadkach wynagrodzenia z umowy o 
pracę i umowy zlecenie (opiekunki środowiskowe) były wykazywane na 2 raportach RSA a 
powinny być wykazywane na 1 raporcie. W kilku przypadkach płatnik naliczył składki na 
ubezpieczenie emerytalne i rentowe finansowane z budżetu państwa za osoby przebywające 
na urlopach wychowawczych od niewłaściwych podstaw. W kilku przypadkach płatnik 
składek naliczył błędnie składki na fundusz pracy. W wyniku błędu programu kadrowo-
płacowego błędnie zostały naliczone i wypłacone zasiłki macierzyńskie z ubezpieczenia 
chorobowego. Powstałe nieprawidłowości należy skorygować w programie Płatnik ciągu 30 
dni od dnia zakończenia kontroli. 

Dnia 21 listopada br. sprzedano w drodze przetargu ustnego nieograniczonego dz. nr 
358/10 położoną w m. Jamielnik za cenę 20.710 zł netto. 

Dnia 25 listopada br. sprzedano w drodze przetargu ustnego nieograniczonego budynek 
byłej Szkoły Podstawowej w Radomnie za cenę 102.720 zł. 

W  dniu 24 października br. Gmina otrzymała informację, że wniosek o dofinansowanie 
projektu Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z budową odcinka sieci wodociągowej we 
wsi Pacółtowo (planowany koszt całkowity 3.966.402,67, dofinansowanie – 2.741.009,97), 
otrzymał negatywną ocenę. W związku z powyższym wniosek zostanie złożony do kolejnego 
konkursu jeszcze w bieżącym roku. 

W dniu 23 października br. Gmina otrzymała informację o niezakwalifikowaniu do 
dofinansowania projektu dotyczącego remontu łazienek i korytarza świetlicy wiejskiej w 
Gwiździnach oraz doposażenia obiektu w projektor. W przyszłym roku Gmina będzie 
próbowała uzyskać dotację na modernizację łazienek ze środków PFRON, 

W dniu 23 października br. Gmina otrzymała informację o zakwalifikowaniu do 
dofinansowania projektu dotyczącego wydania publikacji o Gminie Nowe Miasto Lubawskie 
zawierającej szkice zabytków z terenu Gminy (planowany koszt 24 163,00 (w tym 2 023,00 
wolontariat), dofinansowanie – 16 018,40). Wójt podziękował instytucjom i organizacjom, 
które wyraziły zgodę na uczestnictwo w projekcie w ramach wolontariatu, 
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W dniu 25 listopada złożono 3 wnioski o dofinansowanie w ramach programu razem 
bezpieczniej na:  
- Wykonanie oświetlenia ulicznego w miejscowości Jamielnik oraz  eduAkcję Bezpieczni u 
siebie, 
- Budowę placu manewrowego przy SP w Radomnie oraz eduAkcję dla dzieci z gminy NML 
Bezpieczna droga, 
- Bezpieczniej i czyściej. 

Gmina otrzymała sprawozdanie ze Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste 
Środowisko”. Wynika z niego, że liczba osób zamieszkujących wykazanych w deklaracjach 
stanowi 77,34% mieszkańców naszej Gminy. Ściągalność należności wynosi 84%. 

Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Olsztynie wyraziła akceptację 
dotyczącą rozwiązania zaproponowanego we wspólnym wniosku Wójta i Burmistrza Nowego 
Miasta Lubawskiego w zakresie zmiany parametrów drogi serwisowej DS10 będącej częścią 
planowanej obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. Dzięki tym działaniom wykonana 
zostanie droga dla transportu ciężkiego, która będzie łączyć obwodnicę ze Specjalną Strefą 
Ekonomiczną.  

Zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym: 

29.10.2013r. w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2013 
29.10.2013r. w sprawie wprowadzenia „Procedury zawierania umów w ramach 

projektu: Opracowanie planu gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru 
obejmującego teren gminy Nowe Miasto Lubawskie zgodne z 
zasadami obowiązującymi w Programie Operacyjnym Infrastruktura i 
Środowisko”, 

5.11.2013r. W sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu „programu współpracy 
z organizacjami pozarządowymi”, 

5.11.2013r. W sprawie konsultacji zmiany programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych na rok 2013, 

12.11.2013r. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej działką 
ewidencyjną nr 285/16, położoną w obrębie geodezyjnym  
Pacółtowo, gmina Nowe Miasto Lubawskie,  

14.11.2013r.  W sprawie projektu uchwały  w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2014-2034 

14.11.2013r.  W sprawie projektu budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na rok 
2014, 

20.11.2013r. w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości (dz. nr 
499/3 i 100/2 obręb Radomno) stanowiącej własność Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie w celu poprawy warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej, 

22.11.2013r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz. nr 358/10 obręb Jamielnik) stanowiącej własność 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
Przewodniczący odczytał pismo podpisane przez 36 rodziców dzieci uczęszczających do 
Niepublicznego Przedszkola i Żłobka „pod Wierzbą” w Mszanowie oraz pracowników, które 
wpłynęło do Przewodniczącego Rady Gminy. Pismo nawiązuje do artykułu w Gazecie 
Nowomiejskiej pt. „Zamkną przedszkole, bo gmina za mało pomaga”. W piśmie rodzice 
wyrazili zaniepokojenie brakiem należytego finansowania tej placówki ze środków 
publicznych i wnoszą o podwyższenie dotacji dla przedszkola, ponieważ aktualna nie 
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pokrywa kosztów utrzymania placówki. 
Przewodniczący poprosił Dyrektora Przedszkola o zabranie głosu. 
 
Pani Katarzyna Grzybowska poinformowała, że Gmina Nowe Miasto Lubawskie od 2 lat 
posiadała informacje, że powstanie przedszkole i żłobek na jej terenie. W międzyczasie 
kilkakrotnie w Urzędzie dowiadywała się o wysokość dotacji i jak załatwić sprawy formalne. 
Nie otrzymywał informacji, że coś się zmieni. Sugerując się tym, że dotacja nie zmieni się 
przedszkole zostało wybudowane. W dniu 8 sierpnia Pani Grzybowska otrzymała pismo, że 
dotacja na 1 dziecko została zmniejszona do 250 zł, a 1 września przedszkole ma zostać 
otworzone. W tym momencie nie ma już możliwości, przedszkole musi być otwarte. Sytuacja 
przedszkola jest tragiczna. Wcześniej Wójt mówił, że Gmina jeszcze zarobiła na tym. Grunty 
zostały kupione od Gminy za niemałe pieniądze. Dlaczego informację o zmniejszeniu dotacji 
Dyrekcja Przedszkola otrzymała dopiero na miesiąc przed otwarciem placówki. Przedszkole 
zatrudnia 8 pracowników, w tym 2 z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. Na jego budowę 
właściciele zaciągnęli kredyt, licząc na niezmienioną dotację. Pani Dyrektor wnioskowała o 
rozważenie podwyższenia dotacji o symboliczne 50 zł. 
 
Wójt odpowiedział, że nie zna treści wcześniejszych rozmów Pani Dyrektor Przedszkola w 
Urzędzie. Nigdy wcześniej Pan Wójt nie spotkał się z Panią w kwestii dofinansowania. Wójt 
uważa, że nikt nie dawał deklaracji, co do wysokości dotacji. Optymistycznie Pani założyła, 
że w Gminie nie powstanie przedszkole publiczne. Dotychczasowa dotacja wynosiła 430 zł 
na dziecko. Była obliczana na podstawie kosztów utrzymania dziecka w przedszkolu 
publicznym w Nowym Mieście Lubawskim dlatego, że Gmina nie posiadała samorządowego 
przedszkola. Koszty te urealniły się po otwarciu gminnego przedszkola w Bratianie. Gmina 
miała do tego pełne prawo. W kwestii dotacji dla żłobka Wójt odpowiedział, że Gmina nie ma 
takiego obowiązku. 
 
Pani Grzybowska odpowiedziała, że rozmowy prowadziła z Panią Danielewską i 
informowała, że nie będzie dotacji dla żłobka dlatego nie składała takiego wniosku. A w 
odpowiedzi na pismo napisano, że nie złożyłam wniosku o dofinansowanie. Nie złożyłam 
dlatego, że zostałam wcześniej poinformowana, że dotacji na żłobek nie będzie. Stwierdziła, 
że przedszkole w Radomnie funkcjonuje od 2 lat i otrzymywało wyższą dotację. 
 
Wójt odpowiedział, że przedszkole w Radomnie otrzymywało dotację zgodną z przepisami 
prawa i stanem faktycznym. 
 
Pani Grzybowska uważa, że gdyby w ubiegłym roku otrzymała informację o możliwości 
zmniejszenia dotacji, nie otwierałaby przedszkola w Mszanowie. W tej chwili przedszkole ma 
problem z utrzymaniem się.  
 
Wójt odpowiedział, że zamiast próby wynegocjowania wyższej dotacji, jako jedynej 
możliwości wyjścia z sytuacji, może należałoby dokonać racjonalizacji wydatków w placówce. 
Poza tym opłatę wnoszą także rodzice. 
 
Pani Grzybowska uważa, że w całej tej sytuacji nie widzą Państwo dzieci. Jakby te pieniądze 
były przeznaczone dla mnie prywatnie. Można je przeznaczyć na ściśle określony cel i trzeba 
się z nich rozliczyć.  
 
Wójt odpowiedział, że sytuacja finansowa Gminy zmusza do zamykania oddziałów 
przedszkolnych. Gmina realizuje szereg ważnych zadań dla społeczeństwa. W bardzo złym 
stanie jest sieć wodociągowa. Dotacja dla przedszkola nie jest jedyną potrzebą społeczną.  
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Pan Grzybowski odpowiedział, że nie można już ciąć kosztów, ani podwyższać opłaty 
rodzicom, bo zrezygnują. Jak powiedzieć pracownikom, że tracą pracę, przecież idą święta. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że nie jest to miejsce, aby dłużej dyskutować. Z Wójtem 
można umówić się na rozmowę. Poinformował, że w ramach pomocy de minimis, właściciele 
przedszkola mogą skorzystać z ulgi od podatku od nieruchomości. Poinformował, że 
dzisiejsza zmiana tej uchwały również będzie skutkowała ulgą w podatku dla 
rozpoczynających działalność na terenie Gminy. 
Przewodniczący odczytał projekt odpowiedzi na pismo rodziców.  
Do treści pisma nie wniesiono uwag i Przewodniczący stwierdził, że taka odpowiedź zostanie 
wysłana rodzicom. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski przekazał informacje z Walnego Zgromadzenia Izb Rolniczych, 
w którym uczestniczyli przedstawiciele z powiatu działdowskiego, iławskiego i 
nowomiejskiego. Na Zgromadzeniu poruszane były bieżące sprawy dotyczące rolników, 
również dopłat bezpośrednich. Zgłoszona została propozycja organizacji spotkań w 
mniejszym gronie z udziałem rolników z 2-3 przyległych wsi. Apelował do sołtysów o 
organizację takich spotkań po uzgodnieniach w kwestii finansowania unijnego na dalsze lata. 
Z najnowszych informacji wynika, że kryteria będą zaostrzone, a środki finansowe mniejsze. 
Uwagi w tej kwestii za pośrednictwem izb rolniczych zostały przekazane do Ministerstwa.  
Radny zapytał, czy Gmina jest zorientowana o możliwościach pozyskiwania środków w 
następnych latach na modernizację sieci wodociągowej. O jej bardzo złym stanie radni 
zostali poinformowani na ostatnim posiedzeniu.  
 
Radna Halina Sieńska zapytała, czy jeżeli powstanie agencja banku w Urzędzie będzie 
można dokonywać opłat za śmieci bez prowizji, jak w oddziale banku w Nowym Mieście 
Lubawskim.  
 
Wójt odpowiedział, że wpłat będzie można dokonywać. 
 
Radny Andrzej Pieńczewski zapytał jaka jest sytuacja Kółka Rolniczego w Skarlinie, co z 
majątkiem i udziałami. 
Radny ponowił wniosek o włączenie oświetlenia ulicznego na święta.  
 
Radny Przemysław Kotewicz za pośrednictwem pana Wójta prosił o przekazanie wniosku do 
Prezesa Gminnej Spółki Wodnej o odmulenie rowu na posesji Państwa Tkaczyk w 
Radomnie. Jest problem ze studzienką odbierającą wodę  z dość dużego obszaru.  
 
Sołtys Kazimierz Domżalski wnioskował o włączanie oświetlenia ulicznego o 20 minut 
wcześniejszej. Zgłosił, że lampa przy przystanku nie działa. 
 
Radna Bożena Hoppe, w związku z przeprowadzonym przetargiem, o czym mówił Wójt w 
sprawozdaniu, wnioskowała o bardziej szczegółowe informacje na temat zimowego 
utrzymania dróg.  
 
Radna Barbara Grzywacz zapytała o sfinansowanie położenia asfaltu w Gryźlinach od drogi 
powiatowej do kościoła, czy był to wydatek Gminy, czy firmy realizująca budowę drogi 
Gryźliny-Jamielnik. W imieniu mieszkańców Gryźlin i Księdza Proboszcza podziękowała za 
załatwienie sprawy.  
Radna prosiła także o informowanie radnych na początku posiedzenia, jeżeli decyzja jest 
podejmowana z ich udziałem, z później rezygnuje się z niej. Aby radni tej informacji nie 
wychwytywali w trakcie posiedzenia.   
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Radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował o oświetlenie przystanku autobusowego na 
początku wsi Nawra, z którego wsiadają dzieci. Z funduszu sołeckiego w Nawrze 
przeznaczono pieniądze na transport tłucznia na drogi zapytał, kiedy będzie przywieziony. 
 
Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o zainteresowanie się sprawą możliwości 
pozyskania dotacji na budowę dróg w ramach scalania gruntów. W innych rejonach takie 
inwestycje są realizowane. 
 
Radny Zdzisław Domżalski, nawiązując do sprawozdania Pana Wójta, prosił o bardziej 
szczegółowe informacje na temat przetargu na oświetlenie. 
Radny wnioskował także o załatanie dziury na łączeniu drogi powiatowej i z drogą gminną, 
przy boisku w Gwiździnach.  
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2013r. 
Zmiany w budżecie omówiła Pani Ewa Śpiżewska. 
W załączniku nr 1 dochody – dostosowano do faktycznie otrzymanych wpływów:  
- zmniejszenie o 10.000 zł dotacji ze Starostwa Powiatowego na organizację dożynek,  
- zwiększenie wpływów za zajęcie pasa drogowego o 360 zł,  
- w dziale administracja - spadki i darowizny zwiększenie o 2.000 zł, o  4.000 zł zwiększenie 
odsetek od środków na rachunku,  
- oświata i wychowanie: zwiększenie z tytułu dotacji na oddziały przedszkolne w szkołach 
podstawowych o 23.805 zł i dotacji dla przedszkoli o 16.560 zł oraz na inne formy 
wychowania przedszkolnego o 13.972 zł,  
- pomoc społeczna: zmniejszenie dotacji na świadczenia rodzinne o 283.822 zł oraz na 
składki na ubezpieczenie zdrowotne o 400 zł, natomiast zwiększenie dotacji na zasiłki i 
pomoc w naturze o 164.630 zł oraz na zasiłki stałe o 37.075 zł, pozostała działalność 
zwiększenie o 329 zł, zwiększenie dotacji z Powiatowego Urzędu Pracy na pracowników 
interwencyjnych o 6.500 zł.  
Załącznik nr 2: zmiany w wydatkach inwestycyjnych: w dziale 010 zwiększenie na inwestycje 
o 3.400 zł, w tym 6.000 zł na aktualizację dokumentacji na budowę sieci wodociągowej w 
Tylicach i 1.900 zł na opracowanie dokumentacji dwóch nitek sieci wodociągowej w 
Gwiździnach, o 1.500 zł zwiększono planowane wydatki na budowę kanalizacji w Bratianie. 
Zmniejszenie o 6.000 zł na opracowanie dokumentacji na budowę sieci kanalizacyjnej i 
odcinka sieci wodociągowej w Pacółtowie. W dziale 600 zwiększono wydatki o 57.100 zł, w 
tym: 1.100 zł na budowę wiaty przystankowej (koszt podbudowy) w Tylicach. Zaplanowano 
nowe zadanie inwestycyjne budowa drogi we wsi Chrośle o wartości 136.000 zł, z tego 
wydatki w roku 2013 – 56.000 zł, a w roku 2014 – 80.000 zł. W dziale 700 zwiększono 
wydatki o 1.900 zł na budowę wiaty edukacyjnej w Skarlinie.  
Urząd Gminy: zwiększenie wydatków inwestycyjnych o 30.000 zł związanych z rozbudową 
sieci komputerowej. Pozostałe wydatki dostosowano do faktycznych potrzeb.  
Gospodarka nieruchomościami – przesunięcia: zwiększenie na zakup materiałów i 
wyposażenia o 20.400 zł (koszty ogrzewania budynków), zakup usług remontowych 
zmniejszenie o 5.000 zł. Administracja: zmniejszenie na wynagrodzenia bezosobowe, a 
zwiększenie na zakup usług pozostałych, zwiększenie na zakup usług dostępu do sieci 
Internet o 800 zł, opłaty z tytułu telefonii komórkowej zwiększenie o 500 zł, zwiększenie o 
700 zł na opłaty za korzystanie z usług telefonii stacjonarnej, zwiększenie o 6.000 zł na 
wynagrodzenia dla sołtysów. W straży gminnej przesunięto 394 zł na zakładowy fundusz 
świadczeń socjalnych. Zmniejszenie o 50.490 zł odsetek od kredytów. Rezerwa Wójta 
została wyzerowana. W oświacie zmian dokonano na wniosek Gminnego Zespołu Oświaty: 
zmniejszono wydatki w szkołach podstawowych o 16.350 zł, w oddziałach przedszkolnych 
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zwiększenie o 23.805 zł jest to dotacja, tal samo w przedszkolach zwiększenie o kwotę 
dotacji – 16.560 zł, inne formy wychowania przedszkolnego – zakup materiałów i 
wyposażenia – 13.972 zł, gimnazja: zwiększenie wydatków o 12.200 zł, zespół obsługi szkół 
– przesunięcia między paragrafami, pomoc społeczna: przesunięcia między paragrafami oraz 
dostosowano wydatki do wysokości dotacji. W ramach własnych środków GOPS proponuje 
zwiększenie wydatków na domy pomocy społecznej o 18.250 zł, a zmniejszenie ogólnych 
wydatków w ośrodku o 11.750,- zł, zmniejszenie również o 5.000 zł w usługach 
opiekuńczych.  
- domy i ośrodki kultury zmniejszenie na zakup energii o 3.000 zł, a zwiększenie na zakup 
usług remontowych o 1.500 zł i zakup pozostałych usług o 3.000 zł – dotyczy świetlic. 
W załączniku nr 3 ujęto zmiany dotyczące inwestycji.  
 
Pani Maria Burzyńska zapytała czy w zmianie budżetu zapewnione zostały środki na wypłatę 
odszkodowania z tytułu zwolnienia jej z pracy, zgodnie z wyrokiem Sądu Pracy. Decyzję w 
sprawie odszkodowania miała podjąć Rada Gminy, tak było mówione w Sądzie. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że zmiana jest w dziale 85219, paragrafie 302 – wydatki osobowe 
niezaliczone do wynagrodzeń jest dołożone 3.000 zł. Zdjęto ze składek ubezpieczeń 
społecznych, z funduszu pracy i wynagrodzeń bezosobowych. 
 
Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy, raca prawny wyjaśnił tę sprawę. 
 
Radca poinformował, że reprezentował GOPS w tej sprawie przed Sądem Pracy. Sąd z 
reguły namawia strony do ugody i taka została zawarta. Radca informował w Sądzie, że 
środki na odszkodowanie muszą znaleźć się w budżecie. Nie było mowy o Radzie Gminy. 
 
Wójt odpowiedział, że są to sprawy kadrowe i należy je wyjaśniać bezpośrednio z Wójtem.   
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, 14 głosami „za” i przy 1 g łosie wstrzymuj ącym si ę podj ęła 
uchwał ę Nr XLI/258/2013 zmieniaj ącą uchwał ę Nr XXIX/173/2013 z dnia 28 grudnia 
2012r. w sprawie uchwalenia bud żetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2013r.   
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2014r.   
W związku z tym, że projekt stawek był omawiany na posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał czy są pytania do projektu. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/259/2013 w sprawie  
okre ślenia stawek podatku od nieruchomo ści na 2014r.   
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów obliczenia podatku 
rolnego. 
Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji uzgodniono obniżenie 
do kwoty 68 zł za dt. Zapytał, czy są pytania do projektu. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
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W głosowaniu Rada Gminy, 13 głosami „za”, przy 1 gł osie przeciwnym i 1 głosie 
wstrzymuj ącym si ę, podj ęła uchwał ę Nr XLI/260/2013 w sprawie obni żenia średniej 
ceny skupu żyta do celów obliczenia podatku rolnego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości.  
Skarbnik Ewa Śpiżewska poinformowała, że dotychczas dwie uchwały dotyczyły zwolnień od 
tego podatku, proponuje się jedną i dodaje się zwolnienia od podatku od nieruchomości, 
nieruchomości zajęte na potrzeby świetlic wiejskich, na boiska sportowe oraz nieruchomości 
zajęte na cmentarze. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/261/2013 w sprawie 
zwolnie ń od podatku od nieruchomo ści. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że zgodnie z propozycją Komisji wspólnych, z 
regulaminu wykreślono § 38, które dotyczył odszkodowania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/262/2013 w sprawie  
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie utworzenia Gminnego Centrum Kultury Nowe 
Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie i nadania statutu.  
Nie zgłoszono pytań do statutu. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/263/2013 o zmianie 
uchwały w sprawie utworzenia Gminnego Centrum Kultu ry Nowe Miasto Lubawskie z/s 
w Mszanowie i nadania statutu.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
Statut omówiła Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska. 
Zwróciła uwagę na zmianę nazwy ośrodka, który będzie nazywał Ośrodek Pomocy 
Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. Konieczność uchwalenia 
nowego statutu wynika ze zmiany przepisów prawa oraz przejęciu od 1 stycznia 2014 roku 
zadań dotyczących wypłaty stypendium.  
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/264/2013 w sprawie 
Statutu O środka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie  z/s w Mszanowie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2013 rok. 
 
Pani Iwona Zielińska poinformowała, że zmiany w programie polegają na przeniesieniu w 
planie finansowym niewykorzystanych środków na działania na rzecz rodzin i programy 
profilaktyczne w szkołach. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/265/2013 w sprawie  
zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych 
na 2013 rok. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z 
organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2014r. 
Program omówiła Pani Katarzyna Wałdowska jak w załączniku do uchwały. Prace nad 
projektem Programu rozpoczęły się we wrześniu. Do 30 września organizacje pozarządowe 
miały możliwość składania propozycji zadań wraz z kwotą niezbędną do realizacji. W dniu 8 
października odbyło się spotkanie informacyjno-konsultacyjne, na którym organizacje te 
mogły zgłosić uwagi i wnioski do przyszłorocznego Programu. W spotkaniu uczestniczyło 12 
przedstawicieli organizacji.  
 
Pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/266/2013 w sprawie  
Programu współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z o rganizacjami pozarz ądowymi 
i innymi uprawnionymi podmiotami prowadz ącymi działalno ść pożytku publicznego na 
2014r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Przewodniczący ogłosił 10-minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka w 
Tylicach. 
 
Wójt – w dniu wczorajszym po raz kolejny przedstawialiśmy argumenty, które determinują 
nasze działanie i skłaniają do podjęcia tej niepopularnej decyzji, ale koniecznej, gdyż liczba 
dzieci maleje, a nakłady na oświatę rosną. Po dotychczasowych ustaleniach ze 
społeczeństwem Tylic i grupą reprezentującą wieś, rezygnujemy z przeniesienia 3 oddziałów 
ze szkoły w Tylicach do szkoły w Gwiździnach i dajemy możliwość przekazania szkoły w 
Tylicach stowarzyszeniu, które miałoby tę szkołę prowadzić. W związku z tym proponujemy 
na dzisiejszej Sesji podjęcie uchwały o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej w Tylicach.  
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że w projekcie uchwały na razie nie ma mowy o 
stowarzyszeniu.  
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Pani sołtys Ewa Makowska wyjaśniła, że ze względu toczącą się procedurę rejestracji 
stowarzyszenia w sądzie, do tej pory nie złożono wniosku o przejęcie szkoły.  
 
Radny Zdzisław Domżalski zapytał, czy jeżeli szkoła zostanie przekazana stowarzyszeniu, 
czy Pan Wójt zapewni o rezygnacji z łączenia klas. 
 
Wójt zapewnił, że łączenia klas nie będzie, jedynie przedmioty, jak wychowanie fizyczne. 
Będą przewidziane godziny dla logopedy. 
 
Radna Mirosława Granica zapytała, co będzie jeżeli wynik głosowania będzie negatywny. 
Czy wtedy Rada powróci do wersji z klasami I-III. 
 
Wójt odpowiedział, że po rozmowach ze społeczeństwem, na dzisiejszą Sesję przygotowany 
został projekt uchwały o zamiarze całkowitej likwidacji. To źle brzmi, ale likwidacja jest 
formalna, bo szkoła w Tylicach będzie istnieć. Będzie prowadzona przez stowarzyszenie, 
albo będzie w mniejszym zakresie 0-III. Taka jest wola społeczna. Na zebraniu w Tylicach 
obecnych było ponad 70 osób, a ponad 60 osób głosowało za przekazaniem szkoły 
stowarzyszeniu. Wójt apelował do radnych, aby wolę społeczeństwa zaspokoić. 
 
Przewodniczący wyjaśnił, że podjęcie tej uchwały nie zamyka żadnej z tych dwóch dróg, ani 
przekazanie stowarzyszeniu, ani utworzenia filii.  
 
Wójt wyjaśnił, że mieszkańcy nie akceptują utworzenia filii. Przekazanie szkoły 
stowarzyszeniu jest korzystne, bo szkoła z klasami I-VI pozostanie. W tej sytuacji dla Gminy 
będą niższe koszty, nie obowiązuje Karta Nauczyciela. Wójt poinformował, że w sprawie 
likwidacji szkoły w Tylicach spotkał się z przedstawicielem związków zawodowych 
nauczycieli. Formalnie zostaną poinformowani po podjęciu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu „11 głosami „za”, przy 3 głosach przec iwnych i 1 głosie wstrzymuj ącym 
się, Rada Gminy podj ęła uchwał ę Nr XLI/267/2013 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoł y 
Podstawowej im. Janusza Korczaka w Tylicach. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad 17 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu  wynagradzania nauczycieli, przyznawania i 
wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz określającego tryb i kryteria 
przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Nowe Miasto Lubawskie. 
 
W związku z tym, że regulamin był omawiany na posiedzeniu Komisji Oświaty,  
Przewodniczący zapytał, czy są pytania i czy jest potrzeba omówienia. 
Pytań nie zgłoszono.   
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/268/2013  w sprawie 
ustalenia regulaminu  wynagradzania nauczycieli, pr zyznawania i wypłacania 
nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz okre ślającego tryb i kryteria 
przyznawania nagród dla nauczycieli zatrudnionych w  szkołach prowadzonych przez 
Gminę Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad 18 
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Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielenia pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Nowe Miasto Lubawskie 
oraz upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie. 
 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej poinformowała, że od 1 stycznia 2014 roku 
GOPS będzie realizował zadania w zakresie udzielania stypendium uczniom. 
 
Przewodniczący zapytał, czy w związku z tym planuje się zwiększenie zatrudnienia lub 
przesunięcie pracownika z Gminnego Zespołu Oświaty. Czy nic nie zmieni się dla rodziców. 
Gmina Nowe Miasto Lubawskie dotychczas najlepiej funkcjonowała w tym zakresie. Rodzice 
otrzymywali pieniądze od razu po przedstawieniu faktury w Gminnym Zespole Oświaty.  
 
Dyrektor GOPS odpowiedziała, że pracownicy w dziale świadczeń rodzinnych będą 
przyjmowali wnioski, natomiast informatyk będzie pomagał wydawać decyzje. 4 osoby 
dodatkowo będą zajmowały się stypendium. Po uzgodnieniu z Panem Wójtem, jeżeli rodzic 
będzie pilnie potrzebował pieniądze, w kasie zostanie przygotowana wypłata, a jeżeli nie 
będzie takiej potrzeby otrzyma przelewem. 
 
Przewodniczący zapytał, czy nie będzie tak, że będzie jeden termin dostarczenia faktur np. 
za pół roku.  
 
Dyrektor odpowiedziała, że jeżeli będzie potrzeba, to każdy otrzyma zwrot pieniędzy od razu 
nie będzie problemu. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/269/2013 w sprawie 
uchwalenia regulaminu udzielenia pomocy materialnej  o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie gminy Nowe Miasto Lubawskie oraz upowa żnienia 
Dyrektora Gminnego O środka Pomocy Społecznej w Mszanowie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad 19 
Podjęcie uchwały w sprawie zorganizowania wspólnej obsługi finansowej prowadzonych 
przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie placówek oświatowych. 
 
Sekretarz poinformowała, że w związku z likwidacją Gminnego Zespołu Oświaty zachodzi 
konieczność rozstrzygnięcia obsługi finansowej szkół. W uchwale proponuje się prowadzenie 
obsługi finansowej w Urzędzie Gminy z wyodrębnieniem stanowiska głównego księgowego i 
stanowiska specjalistów. Wymóg podjęcia uchwały wynika z ustawy o systemie oświaty. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/270/2013 w sprawie  
zorganizowania wspólnej obsługi finansowej prowadzo nych przez Gmin ę Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie placówek o światowych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad 20 
Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie Statutu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 
 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że zmiana Statutu Gminy polega na wykreśleniu z gminnych 
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jednostek organizacyjnych Gminnego Zespołu Oświaty i Gminnej Biblioteki Publicznej. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/271/2013 o zmianie 
uchwały w sprawie Statutu Gminy Nowe Miasto Lubawsk ie z/s w Mszanowie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad 21 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębie Bratian. 
 
Pan Stanisław Bielecki wyjaśnił, że proponuje się przystąpienie do opracowania planu 
zagospodarowania przestrzennego na wniosek prywatnego właściciela gruntów w Bratianie 
przy ul. Górnej o powierzchni około 1,5 ha z przeznaczeniem pod zabudowę jednorodzinną. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/272/2013 w sprawie 
przyst ąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodaro wania przestrzennego 
w obr ębie Bratian. 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad 22 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębie Radomno.  
 
Pan Stanisław Bielecki poinformował, że proponuje się przystąpienie do opracowania planu 
zagospodarowania na grunty naprzeciwko Kółka Rolniczego w Radomnie, około 0,20 ha z 
przeznaczeniem pod zabudowę jednorodzinną. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/273/2013 w sprawie 
przyst ąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodaro wania przestrzennego 
w obr ębie Radomno. 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad 23 
Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w 
ramach pomocy de minimis. 
 
Przewodniczący poinformował, że wspólnie z Wójtem doszli do wniosku, że zapis dotyczący 
„nowego przedsiębiorcy” w uchwale o zwolnieniach od podatku od nieruchomości jest 
nieprecyzyjny. Uchwała mówiła, że zwalnia się od podatku przedsiębiorców, którzy 
zwiększają zatrudnienie i rozpoczynało się od 10 osób na odpowiednią ilość lat w zależności 
od liczby pracowników. Natomiast jeżeli jest to nowy przedsiębiorca to od 3 lat. Słowo „nowy” 
było nieprecyzyjne, nie było określone, czy dotyczy tych, którzy w Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie zarejestrowali działalność, czy w ogóle rozpoczynali pierwszą działalność. 
Intencją naszą było, aby dotyczyło to przedsiębiorców rejestrujących się na terenie Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Radna Barbara Grzywacz zapytała w związku z tym, jaka ulga będzie przysługiwała 
właścicielom przedszkola „Pod wierzbą”. 
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Przewodniczący odpowiedział, że będą mogli skorzystać z ulgi od podatku od nieruchomości 
w zależności od liczby etatów. Z ich wypowiedzi wynikało, że mają 8 etatów, a więc mogą 
korzystać z tej ulgi od gruntów i budynków zajętych na prowadzenie działalności przez 2 lata.  
Dotychczas takiego wniosku nie złożyli. 
 
Radny Kotewicz proponował, aby przygotować dla nich taki wniosek i zaprosić do 
podpisania. 
 
Radna Grzywacz uważa, że przedszkola 9-godzinnego w Gminie nie ma i należy im 
pomagać. 
 
Radna Mirosława Granica zapytała dlaczego ta pani nie mogła skorzystać z dotacji do 
żłobka, czy za późno zgłosiła się.  
 
Wójt odpowiedział, że udzielanie dotacji dla żłobka jest dobrą wolą Gminy, nie jest 
obowiązkowe. Wyjaśnił, że przedszkole nie płaci podatku od nieruchomości dlatego, że 
rozpoczęło działalność w trakcie roku i z mocy ustawy jest zwolnione do końca roku. Wójt 
podczas rozmów informował właściciela przedszkola o możliwości skorzystania ze 
zwolnienia z podatku od nieruchomości.  
 
Radni dyskutowali na temat możliwości przyznania jednorazowej pomocy finansowej na 
żłobek i wnioskowali o rozważenie takiej możliwości. 
 
Radca odpowiedział, że sprawdzi. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/274/2013 o zmianie 
uchwały w sprawie zwolnie ń od podatku od nieruchomo ści w ramach pomocy de 
minimis .  
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Ad 24 
Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania w sprawach przyznania dodatku 
energetycznego. 
 
Sekretarz wyjaśniła, że ustawodawca zmieniając Prawo energetyczne wprowadził dodatek 
energetyczny dla osób w trudnej sytuacji  finansowej. Przysługuje on odbiorcy wrażliwemu 
energii elektrycznej. Osoba ta musi spełniać określone warunki: musi to być osoba, której 
przyznano dodatek mieszkaniowy, ma to być osoba, która jest stroną umowy kompleksowej 
lub umowy sprzedaży energii zawartej z przedsiębiorstwem energetycznym oraz musi 
zamieszkiwać w miejscu dostarczania energii elektrycznej. Ze wstępnych wyliczeń wynika, 
że nie będzie to duża kwota, a nałożone limity będą zmuszały do oszczędzania energii. 
Proponujemy upoważnić Dyrektora GOPS do realizacji tego zadania dlatego, że GOPS 
realizuje zadania z zakresu dodatków mieszkaniowych. Zadanie będzie finansowane z 
budżetu Państwa. 
 
Radny Kotewicz zapytał, czy jest obowiązek informowania tych osób o możliwości ubiegania 
się o dodatek. 
 
Sekretarz odpowiedziała, że nie ma takiego obowiązku, ale informacje na pewno będą. 
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Zadanie będzie realizowane od 1 stycznia 2014 roku. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XLI/275/2013 w sprawie 
upowa żnienia Dyrektora Gminnego O środka Pomocy Społecznej w Mszanowie do 
prowadzenia post ępowania w sprawach przyznania dodatku energetyczneg o. 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad 25 
Analiza oświadczeń majątkowych  
a) pracowników Urzędu, przedstawiła Pani Sekretarz. Analiza stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu. 
b) radnych przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. Analiza stanowi załącznik nr 22 do 
protokołu.  

Analiza oświadczeń majątkowych dokonana przez Urząd Skarbowy stanowi załączniki nr  
23,24 i 25 do protokołu. 

 
Ad 26 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Radna Barbara Grzywacz zapytała, czy sołtysi otrzymują już ekwiwalent za opiekę nad 
świetlicami. Radna zapytała także, czy Pani Dyrektor Zespołu Szkół w Bratianie, w związku z 
pełnieniem nadzoru nad kuchnią otrzymuje gratyfikację w dodatku funkcyjnym lub 
motywacyjnym.  
 
Wójt udzielił odpowiedzi na wnioski zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
- radnemu Wiśniewskiemu w sprawie planów pozyskiwania przez Gminę środków 
finansowych na modernizację stacji i sieci wodociągowych w przyszłym finansowaniu 
unijnym Wójt odpowiedział, że Gmina stara się każdą szansę wykorzystać. Stwierdził, że 
trudno będzie w 2014 roku uzyskać dofinansowanie na sieć wodociągową. Jedynie na 
kanalizacyjną dlatego planuje się w Pacółtowie. Bardzo pilnego rozwiązania wymaga 
problem wody w Lekartach. Natomiast w Gwiździnach jest bardzo duża presja mieszkańców, 
którzy nie mają wody w studniach. Modernizacja stacji uzdatniania i sieci wodociągowych jest 
najpilniejszym zadaniem.  
 
Radny Kotewicz uważa, że najpilniejsza jest budowa wodociągów, później kanalizacja.  
 
Wójt odpowiedział, że Gmina starała się we wnioskach o dofinansowanie, wiodącym 
zadaniem ustalić modernizację sieci wodociągowej, a kanalizację w niewielkim stopniu, ale 
niestety nie można, znaczący procent inwestycji musi stanowić kanalizacja. 
 
- Radnej Halinie Sieńskiej odpowiedział, że jeżeli powstanie w Urzędzie punkt kasowy banku, 
to można będzie dokonywać opłat za śmieci bez prowizji. 
- Radnemu Andrzejowi Pieńczewskiemu w sprawie Kółka Rolniczego Wójt odpowiedział, że 
nie posiada wiedzy w tej sprawie. Jest to niezależny podmiot. Wniosek radnego w sprawie 
włączenia oświetlenia ulicznego w okresie Świąt Bożego Narodzenia, Wójt zleci do realizacji. 
- Radnemu Kotewiczowi w sprawie odmulenia rowu w Radomnie, Wójt rozpozna temat i 
jeżeli będzie zasadne, przekaże do realizacji. 
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- Sołtysowi Domżalskiemu w sprawie regulacji czasu włączenia lamp oświetleniowych zleci 
do realizacji, natomiast wniosek o zamontowanie lampy przy przystanku zostanie 
zweryfikowany. 
- Radnej Bożenie Hoppe w sprawie bardziej szczegółowych informacji na temat zimowego 
utrzymania dróg Wójt odpowiedział, że zakończyło się postępowanie przetargowe na okręgi 
drogowe, które nie zostały zlecone do utrzymania dla Zakładu Usług Komunalnych.  
Obwód nr I. Nowy Dwór, Gryźliny będzie obsługiwany przez Firmę Handlowo-Usługową 
Marcina Umińskiego, obwód Radomno-Tabory – Pan Marcin Ewertowski, Jamielnik – Pan 
Marcin Umiński, obwód nr 7 i 8 Tylice – Pan Marcin Umiński, obwód nr 2 Skarlin – Pan 
Leszek Zabłocki, obwód nr 3 Lekarty – Pan Piotr Grὔnberg, Chrośle- Pan Grὔnberg, Bratian - 
Zakład Komunalny, a jako podwykonawca Kółko Rolnicze, Pacółtowo, Nawra, Gwiździny – 
ZUK. Usługę zwalczania gołoledzi będzie wykonywała Firma GKL Kurzętnik. Kółko Rolnicze 
w Skarlinie nie przystąpiło do przetargu.  
- Radny Kotewicz wnioskował o pomoc dla Kółka Rolniczego w Radomnie w przygotowaniu 
procedury sprzedaży ich działek budowlanych. Wójt odpowiedział, że Prezesi Kółka sami 
zamierzają przeprowadzić tę procedurę. Miejscowy plan dla tych terenów niedawno został 
uchwalony. 
- Radnej Barbarze Grzywacz w sprawie sfinansowania remontu drogi asfaltowej w Gryźlinach 
– dojazd do kościoła Wójt odpowiedział, że sfinansowano ze środków budżetu Gminy oraz 
funduszu sołeckiego w kwocie 3.000 zł, wartość zadania 21.000 zł. Gmina czyniła starania o 
wykonanie zadania przez wykonawcę drogi Jamielnik-Gryźliny, ale bezskutecznie. W sprawie 
wcześniejszych informacji, jeżeli Gmina rezygnuje z realizacji decyzji podjętych wspólnie z 
Radą, Wójt odpowiedział, że prawdopodobnie chodzi o gońca. Decyzje w tej sprawie nie 
zostały podjęte. Umowa jest ważna do końca roku i kontynuacja będzie konsultowana z 
Radą. Wójt zapewnił, że bardzo dokładnie przekazuje informacje na temat swoich działań i 
Urzędu.  
- Radnemu Wiśniewskiemu w sprawie oświetlenia przystanku w Nawrze Wójt odpowiedział, 
że wniosek zostanie rozpatrzony. W sprawie nie przywiezienia do tej pory tłucznia i 
niewykorzystania na ten cel zarezerwowanych środków w funduszu sołeckim odpowiedział, 
że w dniu jutrzejszym zostanie rozstrzygnięty przetarg na usługę transportu tłucznia. 
- Radnemu Przemysławowi Kotewiczowi w sprawie pozyskiwania dofinansowań na budowę 
dróg w ramach scalania gruntów odpowiedzi udzieliła Pani Sekretarz informując, że 
beneficjentem środków na scalanie gruntów jest starosta, ale zasięgnie bardziej 
szczegółowych informacji. Podziękowała za przekazywanie takich informacji.  
- Radnemu Domżalskiemu w sprawie przetargu na oświetlenie w Gwiździnach, zadanie 
realizowane jest z funduszu sołeckiego. W związku z tym, że 2 przetargi zostały 
nierozstrzygnięte, realizacja zostanie zlecona z wolnej ręki, z terminem do końca roku. 
W sprawie zasypania dziury na skrzyżowaniu drogi gminnej z powiatową w Gwiździnach, 
Wójt zleci wykonanie. 
- Radnej Barbarze Grzywacz, Wójt odpowiedział, że sołtysi nie otrzymują jeszcze 
ekwiwalentu za opiekę nad świetlicami. Sekretarz wyjaśniła, że opóźnienia związane są w 
podatkiem VAT, którym będzie obciążony wynajem świetlic. 
W sprawie wyższego wynagrodzenia Dyrektora za nadzór nad kuchnią w szkole w Bratianie, 
odpowiedział, że sprawdzi i udzieli odpowiedzi w późniejszym terminie. 
- Wójt odpowiedział Panu Przewodniczącemu Rady na wniosek o dokonanie analizy zużycia 
energii elektrycznej w szkole w Bratianie przed modernizacją ogrzewania oraz po jej 
zakończeniu. W okresie od listopada 2012 do października 2013 roku zużycie energii 
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wyniosło 179.586 KVH, natomiast od listopada 2011 roku do października 2012r. zużycie 
energii wyniosło ponad 300.000 KVH. 
 
Radna Mirosława Granica zapytała czy są nowe informacje w sprawie budowy obwodnicy 
Nowego Miasta Lubawskiego. 
 
Wójt odpowiedział, że jedyną możliwością pozyskania środków jest Program Rozwoju Polski 
Wschodniej. Budżet krajowy na budowę obwodnic został podzielony i w tym planie nie ma 
obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. W czasie, kiedy wszyscy zabiegali o budowę 
obwodnic, interesująca nas obwodnica nie miała dokumentacji, dopiero w bieżącym roku 
została zakończona procedura. Urząd Marszałkowski wspiera działania w kierunku budowy. 
 
Przewodniczący Rady poinformował o terminach najbliższych posiedzeń Komisji i Sesji. 
 
Radna Barbara Grzywacz zgodnie z ustaleniami na ostatnim posiedzeniu wspólnym Komisji 
powróciła do terminów Komisji. Prosiła o przychylenie się do wniosku Pań radnych 
nauczycielek o odbywanie posiedzeń Komisji o godz. 13-tej lub później. Ich nieobecność w 
pracy powoduje, że inni nauczyciele są zmuszeni w tym czasie ich zastąpić ze szkodą dla 
dzieci. 
 
Radny Michał Szwechowicz stwierdził, że rozpoczynanie o późniejszych godzinach 
powoduje, że w tym dniu nie ma możliwości podjęcia pracy, a prowadzi własną działalność. 
 
Przewodniczący Rady podzielił zdanie radnego Szwechowicza. 
 
Radny Stefan Ławicki uważa, że do końca kadencji pozostawić bez zmian. 
 
Radna Grzywacz proponowała zastanowić się. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że ten problem był już głosowany i przegłosowano godzinę 
9-tą. Najbliższe posiedzenie Komisji będzie o godz.9-tej. 
 
Ad 27 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady XLI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
Sekretarz obrad                                                     Przewodniczący Rady Gminy 
Barbara Grzywacz                                                   Roman Biegajski 
 


